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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

Mesiac október nám každoročne pripomína, že tak, ako po lete
prichádza farebná jeseň, prichádza po mladosti jeseň života.
Milí seniori, prajeme vám pevné zdravie, bystrú myseľ, úsmev a
radosť zo života, nech vás sprevádza láska, úcta a pozornosť.

Dočkali sme sa Žihadielka, str. 5Dni mesta Hnúšťa, str. 1 01 1

Útulok pre psy už funguje, str. 4 Prvý náučný chodník, str. 3



Hnúšťanský hlas 4/2021 , strana 2

Krátke správy
Mesto Hnúšťa získalo ďalších 1 0 000, € na obnovu
národnej kultúrnej pamiatky  Petrivaldského vily z
grantu Ministerstva kultúry SR. Obnovu mesto financuje
z viacerých zdrojov a grantov, na niektoré peniaze stále
čaká a záchrana potrvá ešte niekoľko mesiacov.

Mestská polícia objasnila krádeže kvetov na cinto
ríne, ktoré s primátorom rieši l i mesiace. Správne
umiestnené fotopasce i svedectvo jedného z občanov,
ktorý vedel identifikovať oblečenie zlodejky, priniesl i
ovocie. Po zdokumentovaní rozsahu krádeží odstúpila
mestská polícia prípad štátnej políci i vzhľadom k tomu,
že sa jedná o miesto požívajúce pietu, jedná sa o prečin
(§ 21 2 Trestného zákona). Páchateľke hrozí za opako
vané krádeže na pietnom mieste 3 až 1 0 rokov väzenia.

Nového parkovania sa dočkalo aj najstaršie sídl isko v
Hnúšti , na sídlisku SNP za obchodným domom pri
budlo 21 nových parkovacích miest. Mesto zvoli lo
opäť polovegetačné panely, ktoré tak neprehrievajú
okolie a dovoľujú vode vsiaknuť do zeme. Asfalt sa
využil iba na príjazdovej ceste. V Kolónii pri bytovom
dome č. 201 na ulici Vladimíra Clementisa pribudlo
ďalších 6 parkovacích miest.

Primátor rokoval s predstaviteľmi obecných polícii
P. Rukavicom (Hnúšťa), J. Vengrínom (Tisovec) a M.
Štefánikom (Klenovec). „Po otvorení útulku v Hnúšti na
stala potreba koordinovať postupy aj v oblasti túlavých

zvierat, kontrol zaobchádzania so zvieratami v osadách
a podobne. Preto som si na stretnutie tentokrát nepo
zval kolegov starostku a primátorku, ale zástupcov
obecných polícií,“ uviedol primátor Lebeda. Ako dodal,
množstvo informácií z terénu, ktoré má mestská polícia,
nemajú ani primátori a starostovia. Okrem túlavých a
týraných psov prebral i aj tematiku odpadov, čiernych
skládok a množstvo iných. „Mestské polície u nás vedú
mimoriadne schopní ľudia, od ktorých sa ešte máme aj
my, starostovia, čo učiť,“ poďakoval primátor.

Hnúšťanské námestie zdobí nový svetelný nápis.
Ide v podstste o historický predmet, ktorý sa nachádzal
na banskom závode na Mútniku. Inštalovali ho tam v
roku 1 986 a pred rokom ho firma GE.NE.S, pán Mrnka a
pán Tomenga venovali mestu zadarmo. Po oprave v
mestskej dielni (ďakujem M. Migaľovi, I . Vargovi, J. Šut
tovi a ďalším kolegom) zdobí naše námestie. „V bu
dúcnosti na tomto mieste pibudne ešte pár vecí, ktoré
vytvoria unikátny fotopoint a priblížia históriu mesta,“
informoval primátor Roman Lebeda.

Pán Vladimír Kurajda z Hnúšte, ktorý žije v Nórsku,
prišiel s unikátnym nápadom. Vlastnými rukami prerába
dodávky na minikaravany, ktoré potom prenajíma
turistom na lacnejšie dobrodružné cestovanie po Nór
sku. Informáciu zverejni l prestížny magazín Forbes.
Vlado ani v Nórsku nezabudol na rodnú Hnúšťu a je od
úplného začiatku jedným z najväčších finančných pod
porovateľov útulku Hnúšťanské labky.

Zamestnanci mestskej dielne pod vedením vedúceho
kancelárie primátora obnovili a zvýraznili so začiat
kom školského roka všetky prechody v okolí našich
školských zariadení. Mestská polícia v Hnúšti zabez
pečuje tieto miesta pri rannom príchode detí do školy.
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Počas Dní mesta otvori l i náučný chodník spolu s návštevou z parterských miest

Chodník obsahuje 6 informačných tabúľ, 2 vyhliadkové
miesta a kopíruje trasu Cesty Márie Széchy v katastri
Hnúšte. Dozviete sa na nej o Márii Széchy, ale predo
všetkým o tajomstvách histórie mesta, ktoré sú s týmito
miestami spojené. Na začiatku bol príbeh. Príbeh takmer
dokonale romantický. Ona, krásna a bohatá žena, on,
mocný a slávny, druhý muž po kráľovi. A čo z toho všet
kého ostalo? Nič. Alebo žeby predsa? Ostal príbeh a
miesta, kde sa to celé odohralo. Príbeh Muránskej Venu
še a turistická Cesta Márie Széchy. Červená turistická
značená trasa, Cesta Márie Széchy, sleduje pôvodnú
medzihradnú cestu z roku 1 644 medzi hradmi Fiľakovo a
Muráň. Bola pomenovaná podľa druhej manželky pala
tína Františka Wesselényiho, Márie Széchy, známej ako
Muránska Venuša, ktorá bola v Uhorsku ako manželka
palatína dlhé roky po kráľovnej hneď druhou dámou kra
j iny. Trasa začína na Muránskom hrade, pokračuje cez
vrch Tŕstie do Rimavskej Soboty, potom Cerovou vrcho
vinou prichádza do Fiľakova. V miestach, ktorými vedie,
je sústredených viacero sakrálnych pamiatok, hradov a
významných archeologických lokalít. Na časti trasy vedú
cej katastrom mesta Hnúšťa vytvori lo mesto náučný
chodník, v ktorom pribl ižuje zaujímavé momenty histórie
mesta, ktoré sa tu odohral i . Zaujímavosťou sú aj dve
pekné vyhliadkové miesta – jedno na vrchu Cigáň nad
Rim. Brezovom, odkiaľ je výhľad na celú Hnúšťu, Kleno
vec a v pozadí i Klenovský Vepor, druhé na vrchu Laz
medzi Brezinou a Polomom, odkiaľ je krásny severný

Umelecké dielo
zapožičal kováč
M. Jackuliak (na
fotografi i) mestu
zdarma. Umelec
ký kováč Martin
Jackuliak a mesto
Hnúšťa získali
certifikát o vytvo
rení slovenského
rekordu a zapísa
ní do knihy slo
venských rekor
dov, lebo kliešte s
výškou 5,1 9 metra
sú najväčšie na
Slovensku.

Mesto otvorilo svoj prvý náučný chodník
výhľad na Ďumbier i Chopok, na juhu vidieť najvyššie
vrchy Maďarska a na východe historicky významný vrch
Železník. Na tomto mieste je osadené i 5metrové ume
lecké dielo – železné kliešte umeleckého kováča
Martina Jackuliaka (Maťo, ďakujeme, že si si pre
umiestnenie vybral Hnúšťu). Na náučný chodník sa dá
nastúpiť na troch miestach – môžete začať od Kadlubu,
zo sedla Brezina alebo z časti Polom. Na chodník sa dá
napojiť aj po zelenej turistickej značke priamo z Hnúšte.
Keďže náučný chodník kopíruje trasu historickej Cesty
Márie Széchy medzi Muráňom a Fiľakovom, nejedná sa
o okruh. Celý náučný chodník sa dá prejsť aj na bicykl i .
Mesto Hnúšťa financuje vybudovanie chodníka výlučne
z vlastných zdrojov, náklady na vybudovanie chodníka
nepresiahl i 2 000, €. Texty a fotografie sme dávali
dokopy takmer 1 rok spoločne s kolegom P. Beňušom,
tabule obsahujú aj stručné anglické zhrnutie. Kompletné
preklady textov budú zverejnené online na webe mesta
a prístupné cez QR kód na tabuli . Tieto preklady nám
zadarmo urobil i študenti EGT Tisovec pod vedením
PaedDr. Zuzany Vojtekovej, za čo im krásne ďakujeme
a veľmi si to ceníme. Náučný chodník bol oficiálne otvo
rený 20. augusta počas Dní mesta Hnúšťa. A čo ďalšie
náučné chodníky? Určite chceme v ďalších rokoch po
kračovať. Ten najbl ižší by mohol viesť na zabudnuté
hradisko na Sinci, ktoré vzniklo údajne ešte v období
Veľkej Moravy.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta
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Vďaka Hnúšti je už útulok pre opustené zvieratá aj v
okrese Rimavská Sobota. Spravuje ho občianske zdru
ženie Hnúšťanské labky z vlastných zdrojov a darov v
spolupráci s mestom Hnúšťa. 1 ,5 roka papierovačiek, re
konštrukcií, brigád, vybavovania povolení. 1 ,5 roka zhá
ňania peňazí. Zohnali sme vyše 8 000, €. Z projektov
Tesca, kampane na Startlabe, od sponzorov, darcov, z
primátorských punčov a krompeľfestov. Ďalších takmer 6
000,€ prispelo mesto Hnúšťa, aby aj v našom okrese
bol pekný útulok. Útulok má schválenú kapacitu do 20
psíkov. Na budovaní útulku sa podieľal i dobrovoľníci a
množstvo firiem z Hnúšte, ktoré pracovali iba za náklady
na materiál . Všetkých darcov a partnerov (firmy) nájdete
na www.hnustanskelabky.sk. Nemôžem tu vymenovať
všetkých, ale kto ma najviac potiahol, keď som už bol zú
falý z pomalého napredovania, bol Janko Vengrín a Jan
ko Muránsky, ktorí dotiahl i celú stavebnú časť projektu
len za náklady na materiál , rodina Mariannky Balaškovej
a Janka Klima, ktorá okrem finančných, vecných darov i
brigád sponzorsky zabezpečila kompletnú rekonštrukciu
elektriny a svetiel , predsedníčka združenia Janka Kišo
vá, ktorá zabezpečuje náročnú administratívu. Fi l ip Ro
hárik pripravil peknú webstránku a dobrovoľníci Dominik,
David, Veronika, Miriam a Zuzka, ktorí zabral i , keď som
už sám nevládal. Samozrejme ďakujem všetkým ďalším,
ktorí akokoľvek pomohli čo i len na jednej brigáde, za
ochotu a pomoc veterinárom Robovi a Stanke Galandá
kovcom, za energiu a pravidelnú finančnú podporu Vla
dovi Kurajdovi, za neustálu podporu mojej priateľke
Janke, našej Mestskej políci i za každodennú súčinnosť a
za cenné rady MVDr. Smrigovi z veterinárnej správy.
Rovnako spoločnosti Tesco a chovateľským potrebám v
Dome služieb za ich spoluprácu, spoločnosti Versaco,
Mestskej investičnej spoločnosti a samozrejme mestu
Hnúšťa, kolegom zo stavebného oddelenia a poslancom
mestského zastupiteľstva za ich podporu projektu. A to
som naozaj vymenoval iba špičku ľadovca, ktorá podala
pomocnú ruku. Ďakujeme aj všetkým vám, ktorí nám

Prvý útulok pre psy je otvorený

Verejné venčenie v útulku (deti môžu venčiť v sprievode dospelej osoby):
KAŽDÝ DEŇ: október: 1 6:00 – 1 8:00 hod. , november – marec: 1 4:00 – 1 6:00 hod.

Útulku môžete na činnosť prispieť i finančne na čísle účtu: SK42 0200 0000 0041 3225 5257

pomáhate s finančnými darmi na účet (nájdete ho na
www.hnustanskelabky.sk) a všetkým, ktorí chodíte pra
videlne psíky pomáhať venčiť. Útulok funguje už od kon
ca júla. Nerobil i sme žiadne pompézne otváracie cere
moniály, potichu sme začali pracovať. Za necelé 2 me
siace sa útulok zaplni l do posledného miesta, aj v súčas
nosti máme v útulku, alebo v dočasných opaterách na
šich dobrovoľníkov 20 psíkov. Sú to psíky od ľudí, ktorí
sa o nich ďalej nedokázali starať a nechceli ich dať utra
tiť, psíky vyhodené na ulicu, alebo zo zlých podmienok z
osád. Sú pripravené na adopciu, ich fotky zverejňujeme
na internete a ak by sa vám niektorý zapáčil , môžete si
ho prísť pozrieť osobne. Ďalších viac ako 1 5 psíkov sa
nám už podari lo adoptovať do nových rodín, čo sú na
začiatok fungovania fantastické čísla. Naše psíky si už
adoptovali i do Banskej Bystrice, Lučenca či Rožňavy.
Momentálne je na adopciu pripravených 20 psov. V
útulku máme väčšie psy (vlčiak, stafford, husky) i viace
ro menších krížencov a aj krásne šteniatka. Ak by ste
mali záujem, príďte si niektorého z nich pozrieť, určite si
vyberiete. Pre mňa osobne je to ďalší významný životný
míľnik. Okamih, keď sa zo zdanlivo nereálnej myšlienky
napriek množstvu prekážok, stala realita. Som nesmier
ne vďačný, nech veríte v akúkoľvek vyššiu moc, že mi
dovoľuje mať zdravie, energiu, čas a peniaze, aby som
rozbiehal takéto pekné veci. Ďakujem za to a za všet
kých, ktorí mi na tejto ceste pomáhajú.

Roman Lebeda, primátor i dobrovoľník v útulku

Z útulku sa adoptovalo už viac ako 1 5 psov
Fenka nemeckého ovčiaka zo zlých podmienok v

Hačave putovala do nového domova

Šteniatka vyhodené v krabici zachránil i v útulku



Žihadielko zdobí i nové grafitti. Hnúšťa je jedno z 1 0
miest, ktoré vyhral i posledné Žihadielkové ihriská. Chce
me byť ale výnimočné mestečko, a preto plánujeme do
plniť chodníky, lavičky, kamerový systém a vysadiť stro
my. A ešte aj takéto krásne prekvapenie  fotopoint pre
všetky decká z Hnúšte i okolia s témou Žihadielka.
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Dočkali sme sa Žihadielka!
Po mesiacoch príprav a odkladov kvôli pandémii sa mla
dé rodinky a hlavne deti v Hnúšti dočkali svojho detské
ho ihriska Žihadielka. Mesto Hnúšťa pripravilo pozemok
podľa požiadaviek investora. Pri všetkých stavebných
projektoch sa snažíme byť dôslední, a preto sme súbež
ne s výstavbou realizovali ďalšiu vybavenosť pre verej
nosť, a to hlavne široký prístupový chodník k ihrisku, ka
merový systém pre bezpečnosť detí i proti vandalizmu a
osadenie lavičiek. Pribudol aj unikátny grafitti fotopoint,
aký máme ako jediné mesto na Slovensku. V tomto roku
ešte pribudne výsadba novej zelene, aby na ihrisku bolo
viac tieňa a v budúcom roku chceme pokračovať prepo
jovacím chodníkom popri ihrisku. Na ihrisku sme zazna

menali aj niekoľko incidentov, ktoré sme vyhodnoti l i ako
porušenie prevádzkového poriadku a okamžite sme rea
govali . Po pri jatých opatreniach sa situácia zlepšila a
som rád, že sme spoločne so slušnými rodičmi ukázali ,
že nebudeme na ihrisku tolerovať nevychované deti, kto
ré niči l i majetok na ihrisku, ktoré sme spoločne vybojova
l i . Nebuďme prosím ľahostajní a chráňme si náš spoloč
ný majetok všetci spoločne. Opäť sa chcem aj na tomto
mieste poďakovať všetkým vám, vašim priateľom a prí
buzným, ktorí celé mesiace hlasovali za svoje mesto a
vybojovali toto krásne ihrisko. Spoločnosť Lidl ešte chys
tá veľkú otváraciu párty, ktorú však kvôli pandemickým
obmedzeniam plánujú organizovať až v budúcom roku.

Nápad vytvoriť na stene umelecké dielo vnukli primátorovi vandali

Tento nápad mi vnukli práve mladí "vandali", ktorí stenu
kedysi posprejovali . Aj negatívne veci sa teda správnym
uchopením dajú zmeniť na pozitívne. A tak sa diela chy
ti l i profíci z bystrického Grafitti Studio 71 a vytvori l i na
stene starej elektrárne umelecké dielo, ktoré zdobí naše
nové ihrisko Žihadielko.

Aj Hnúšťa už má knižnú búdku. Umiestni l i sme ju pre vás
pri novom ihrisku Žihadielko, aby ho okrem detí radi nav
števovali aj ich rodičia, či starí rodičia. S týmto nápadom
sme sa pohrávali už počas prvej vlny pandémie, kedy
boli knižnice zatvorené. Keď nás oslovil i študenti z
Gymnázia v RS, že vďaka projektu Nadácie pre deti
Slovenska sa im podari lo vyrobiť pár knižných búdok a
radi by jednu venovali nášmu mestečku, veľmi nás to
potešilo. Knihu si vypožičiate a potom vrátite, alebo si ju
môžete nechať pod podmienkou, že ju vymeníte za
vlastnú. Požičanie či výmena je bez poplatkov. Veríme,
že si knižná búdka nájde svojich priaznivcov.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS
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Terénna sociálna práca v meste Hnúšťa sa začala reali
zovať s účinnosťou od 01 .02.2020 prostredníctvom
Národného projektu TSP I I Podpora a zvyšovanie kvality
terénnej sociálnej práce financovaného z prostriedkov
Európskeho sociálneho fondu, do 31 .1 2.2022. NP TSP I I
sa realizuje na celom území Slovenskej republiky. V
rámci implementácie NP TSP I I je real izovaný výkon te
rénnej sociálnej práce v zapojených obciach prostredníc
tvom terénnych sociálnych pracovníkov a terénnych pra
covníkov, v Hnúšti pôsobia 2 terénni sociálni pracovníci
a 2 terénni pracovníci. Terénna práca je činnosť vykoná
vaná v prirodzenom prostredí človeka, zameraná na
podporu aktivít, ktoré smerujú k zmierneniu dôsledkov
sociálneho vylúčenia a chudoby. Je zameraná primárne
na prácu s jednotl ivcom a jeho sociálnym prostredím, no
zároveň presahuje jej hranice v činnostiach smerujúcich
k rozvoju lokality/komunity, presadzovaniu práv a záuj
mov cieľových skupín na lokálnej úrovni. TSP a TP sú
povinní vykonávať terénnu sociálnu prácu v súlade so
Štandardmi terénnej sociálnej práce a terénnej práce v
sociálne vylúčených komunitách. Samozrejmé je, že
TSP sa zapája aj do činností a spolupráci s mestom
(napr. minuloročný projekt: Koľko lásky sa zmestí do kra
bice od topánok, kde sa pracovníci podieľal i na distribú
cií balíčkov seniorom v meste Hnúšťa, ďalej je to každo
ročná zbierka (charita) ošatenstva, hračiek, vrátane trie
denia a rozdeľovania darovaných vecí tak, aby každá
sociálne slabá rodina dostala to, čo potrebuje). Taktiež
TSP úzko spolupracuje aj so školami a školskými zaria
deniami na území mesta. Práca pracovníkov TSP sme
ruje k pomoci kl ientom v každej obtiažnej životnej situácii

Kultúrny dom v Hnúšti navštívi l začiatkom septembra Pe
ter Marcin so svojou zájazdovou verziou najpopulárnej

V čom vám môže terénna sociálna práca v meste Hnúšťa pomôcť?
v rôznych oblastiach, a to nielen pre klientov zo sociálne
vylúčených komunít, ako napríklad: v oblasti bývania,
zamestnanosti , hospodárenia s financiami, pomoci pri
vybavovaní umiestnenia kl ientov do sociálnych zariadení
(zariadenie pre seniorov, domov sociálnych služieb),
asistencie pri poskytovaní služby klientom, ktorí sú po
zbavení spôsobilosti na právne úkony a ich opatrovní
kom je Mesto Hnúšťa, asistencie pri vybavovaní pohre
bov, sociálneho poradenstva. V rámci vedomostí TSP
poskytuje poradenstvo a služby pre klientov v oblasti
riešenia exekúcií, návrhov a odvolaní na okresné a kraj
ské súdy, vybavovaní dôchodkov, sociálnych dávok a
pod. . Terénna sociálna práca vykonáva svoju činnosť
každý pracovný deň v čase od 7:30 hod. do 1 5:30 hod. a
je k dispozíci i pre všetkých klientov, ktorí to potrebujú. V
prípade potreby pomoci, konzultácií či iných služieb môž
ete pracovníkov navštíviť v kancelári i TSP na Mestskom
úrade, Francisciho 74/2 Hnúšťa (vchod z dvora), telefo
nicky: 0905866842, alebo emailom na: tsp@hnusta.org.

Talkshow Petra Marcina

Oslavy 77. výročia SNP
Pri príležitosti 77. výročia Slovenského národného pov
stania za tónov slávnostných piesní v podaní Dychovej
hudby mesta Hnúšťa si položením vencov a kytíc kvetov
hrdinstvo, obetavosť a osobné nasadenie účastníkov
SNP ucti l i 31 .8.2021 predstavitel ia mesta Hnúšťa na čele
s primátorom mesta, členovia ZO SZPB a členovia Klu
bu dôchodcov. Ďakujeme všetkým zúčastneným, že si s
nami pripomenuli víťazov i obete povstaleckých bojov.

šej a najúspešnejšej slovenskej TalkShow. Podujatie
Neskoro večer sme mali naplánované už dlhšie, avšak
kvôli pandémii sa termín viackrát presúval. Sme radi, že
nakoniec Peter Marcin pobavil plnú kinosálu so svojimi
hosťami: Zuzanou Tlučkovou, hel igonkárkou Vlastou Mu
dríkovou a hercom Petrom Sklárom. Skvelá LIVE atmos
féra, pútavé rozhovory, zábavné príhody a scénky, pes
ničky či interakcie s divákmi boli súčasťou večernej
show. Hnúšťu dokonca navštívi l aj František, Zuza a ma
lý Mirko. Účinkujúci bol i vďační živému publiku a my zas
príjemnej atmosfére, ktorú navodil i . Ďakujeme spokoj
ným návštevníkom nášho kultúrneho domu, ktorí nás
podporujú a povzbudzujú k plánovaniu ďalších programov.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

FOTO: Peter Marcin
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Participatívny rozpočet prebudil aj šikovných občanov z
Kolónie. Minulý rok sme tam spolu s p. poslancom Golia
nom opravil i lavičky na sídl isku Clementisova. Tento rok
prebral i iniciatívu mladé rodinky z Bakulíniho a Sládkovi
čovej ul ice pod vedením Eriky Morovej. Na mieste, kam
chodia na prechádzky, vytvori l i takéto krásne posedenie.
Pomenovali ho slnečná cestička, pretože slnko tam svieti
celý deň. „Som nesmierne vďačná za tento maly kútik,
ktorý môže využiť každý, kto pôjde okolo. Projekt sme
vymysleli s Petrou Foľkovou a Ľuboslavou Turčanovou z
VMČ Kolónia. Chceme sa veľmi pekne poďakovať Mestu
Hnúšťa, ktoré vyčlenilo finančne prostriedky z participa

Participatívny rozpočet: Slnečná cestička
Jedným z mojich predvolebných sľubov bolo zavedenie
participatívneho rozpočtu. Je to nástroj, ako dať šikov
ným ľuďom možnosť skrášl iť verejné priestranstvá za
peniaze mesta, ale vlastnou prácou. Je to super vec, za
menej peňazí sa urobí viac a ľudia si vlastnú robotu viac
vážia i chránia. Ba čo viac, prax z prvého roka potvrdi la,
že občania dobrovoľne spolufinancujú tieto projekty a
prispievajú aj vlastnými financiami. Za tieto peniaze kaž
dý z vás môže vysadiť kvetinový záhon či strom, opraviť
lavičku, vytvoriť posedenie pre susedov, hojdačku pre
deti, vymaľovať zábradlie, vyčistiť kus lesa alebo čokoľ

vek, čo bude slúžiť celej komunite. Fantázii sa medze
nekladú. Aj tento rok sa vďaka tomuto nástroju podarí
vytvoriť až 1 3 krásnych vecí, 1 3 vylepšení, ktoré budú
súčasťou 1 000 maličkostí v stále krajšom mestečku.
Prvý rok fungovania sme na občianske projekty vyčlenil i
3 000, €, druhý rok to bolo už 5 000, € a vzhľadom na
úspechy projektu i nárast ceny materiálov v budúcom
roku navrhnem zvýšenie až na 8 000, €. Každé z 1 0
sídl isk a mestských častí bude mocť čerpať až 800, €
na skrášlenie svojho okolia. A na čo sa čerpá v tomto
roku vám postupne napíšeme aj v Hnúšťanskom hlase.

SLNEČNÁ CESTIČKA (mestská časť Kolónia)
tívneho rozpočtu. Bez týchto prostriedkov by sa toto nik
dy neuskutočnilo. Veľké ďakujem patrí môjmu mužovi
Petrovi Morovi, dievčatám Ľubke a Peťke za všetko, čo
robia pre VMČ a Kolóniu, ďalej ďakujeme za pomoc Iva
novi Turčanovi, Jánovi Tomengovi, Mariánovi Vojtekovi,
Petrovi Zemančíkovi, TS mesta Hnúšťa a ďalším, čo po
mohli alebo prispeli a samozrejme, majiteľom pozemku,
ktorí nám to tam dovolili zrealizovať," poďakovala autor
ka projektu, Erika Morová, ktorá je súčasne poslankyňou
mesta za obvod Kolónia.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Členovia Dychovej hudby mesta Hnúšťa, ktorí sa pravi
delne stretávajú z čistej lásky k hudbe, tešia nielen
občanov nášho mesta verejnými skúškami pred domom
kultúry alebo na námestí, ale aj naše okolité dedinky.
Svojou hudbou počas letných mesiacov rozveseli l i náv
števníkov salaša vo Veľkých Teriakovciach, veriacich v
katolíckom kostole v Hnúšti , zahral i si na oslavách SNP
v Hnúšti aj na Sirku, zúčastni l i sa regionálnej prehl iadky
dychových hudieb GemeraMalohontu  Festival Janka
Plichtu, ktorý sa konal počas osláv 26.ročníka Dní mesta
Tisovec. Sme vďační, že tradícia dychovej hudby v mes
te Hnúšťa nezanikla, ba naopak, teší sa čoraz vyššiemu
počtu členov aj poslucháčov. Kapela vznikla v roku 1 941
ako žiacky orchester, ktorý však počas vojny nefungoval.
S menšími zmenami v názve či rôznymi menami kapelní
kov je dychová hudba aktívna bez prerušenia od roku

80ročná Dychová hudba mesta Hnúšťa
1 946. 25.9.sme si verejným vystúpením ucti l i pamiatku
dlhoročného kapelníka Ladislava Tökölyho. Dnes má
Dychová hudba mesta Hnúšťa až 22 členov, pričom naj
mladší člen má 1 9 rokov a najstarší takmer 90.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

FOTO: 3x Fb E.K.
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Dvojročné hľadanie partnerskej obce v Maďarsku dopad
lo nad moje očakávania. Mal som vysoké nároky  malo
to byť blízko hraníc, v jednej z troch maďarských žúp,
kde môžeme spoločne žiadať eurofondy a jazyková ba
riéra mala byť čo najmenšia. A podari lo sa. Vďaka páno
vi Tamászovi Fricsovi, potomkovi J.F. Rimavského, sme
sa spoji l i s obcou Bükkszentkereszt. Dedinka sa do roku
1 941 volala Új Huta, teda Nová Huta, pretože v nej ži la
početná slovenská menšina vysťahovalcov za prácou v
tunajších sklárňach. Dodnes si potomkovia zachovávajú
aj slovenské tradície a v obci majú materskú i základnú
školu s vyučovaním slovenčiny.
Zaujímavosti o dedinke:
 leží v pohorí Bükk, ktoré je národným parkom;
 dedinka má viac ako 1 200 obyvateľov a ďa, lších viac
ako 500 domov slúži chalupárom;
 je druhou najvyššie položenou obcou v celom Maďar
sku (583 mnm);
 v dedine majú lyžiarsky vlek, konský ranč, rozhľadňu,
detský táborový areál a dokonca aj veľké pumptrackové
ihrisko;
 z rozhľadne je za dobrej viditeľnosti vidieť aj Gerlachov

„Hnúšťania, ďakujeme, Váš prístup prináša veľké výsled
ky! Za uplynulé 2 roky, čo bojujeme spoločne, sme zvýši
li % separácie v meste z 12,3% na 22,9%, teda na tak
mer dvojnásobok. Vyzerá to, že ešte zrýchľujeme,“ uvie
dol primátor. Ako dodal, aktívnymi opatreniami mesta
(zberný dvor, dopĺňanie kontajnerov na separovaný zber,
kompostovanie, osvetové kampane ale i represívne opa
trenia), ale predovšetkým zodpovedným prístupom obča
nov mesta, ktorí zodpovedne separujú štatistiky ukazujú
skvelé čísla. Podľa aktuálneho vývoja v tomto roku obča
nia mesta vyprodukujú o 240 ton komunálneho odpadu
menej, ako minulý rok. „A ten odpad nezmizol, len sme
ho neposlali na smetisko, ale odseparovali a poslali na
ďalšie využitie. Aktuálne mesto rozbehlo svoju už tretiu
osvetovú kampaň tento rok. Je zameraná na zvýšenie
povedomia o separácii kuchynského odpadu, ktorý sme
zaviedli 1.7.2021. Odseparovanie tejto zložky opäť po

V kampani za lepšie separovanie primátor poďakoval občanom
môže k lepším číslam. A lepšie čísla pomôžu životnému
prostrediu, úspore mesta i úspore občanov,“ doplni l
primátor Lebeda. Na internetovú otázku, či to prinesie
občanom úsporu financií, primátor odpovedal jednoznač
ne: „Áno, ak takto budeme pokračovať, tak sa určite ne
budú musieť zvyšovať poplatky. V mestách, kde nemajú
takéto dobré výsledky, budú musieť najbližšie roky zvy
šovať poplatok za odpad aj na dvoj, až trojnásobok. Tak
že aj ďalšie nezvyšovanie poplatku je úspora pre obča
nov. Je možné, že sa poplatok i zníži, ale to záleží na
množstve faktorov, a to nemôžem len tak z hlavy sľubo
vať,“ uviedol primátor. Mesto Hnúšťa zároveň dokončuje
zmeny v projektovej dokumentácii a rokuje so súkrom
ným investorom o možnosti spoločného pokračovania v
novej etape skládky odpadov v Hnúšti. Ak sa to podarí,
bude to znamenať ďalšiu dobrú správu pre odpadové
hospodárstvo i výšku poplatku za smeti.

Hnúšťa bude mať nových partnerov  maďarský Bükkszentkereszt
ský štít a Kriváň vzdialené vzdušnou čiarou takmer 1 30
km, rovnako Kráľovu Hoľu, Chopok a Ďumbier;
 ži je tu celonárodne známy bylinkár Guyri Bácsi, ktorý
sa preslávi l predajom liečivých bylín z horských lúk
pohoria Bükk;
 v obci ži je aj rodina Feledy, priami potomkovia Janka
Francisciho;
 viac ako 20% obyvateľov stále udáva slovenský pôvod,
funguje tu slovenská škola a každoročne v máji obec
oslavuje aj slovenský deň ;
 okrem toho sa v obci každý rok koná niekoľko veľkých
podujatí, najväčším je októbrový hubový festival, ktorý
navštevuje pribl ižne 8tisíc návštevníkov;
 v obci je niekoľko penziónov, v obci sa ročne ubytujú
tisícky turistov (len v penziónoch evidujú 40tisíc preno
covaní ročne), preto veľká časť príjmov obyvateľov i ob
ce plynie z cestovného ruchu ;
 v blízkosti obce sa nachádzajú ďalšie obrovské maďar
ské atrakcie  Miskolctapolca, Li l lafüred, či Eger;
 obec vedie 39ročný veľmi sympatický starosta Konrád
Solymosi, ktorý rozumie po slovensky a trochu aj sloven
sky hovorí a ktorý sa rovnako veľmi teši l novej spolupráci
s Hnúšťou .
Spoluprácu s obcou Bükkszentkereszt už schváli lo
mestské zastupiteľstvo, a tak bude táto obec našim naj
bl ižším partnerom. Je vzdialená menej ako 1 20 kilo
metrov, čo nám dáva široké možnosti na spoluprácu,
výmenu súborov, spoločné futbalové zápasy, ba dokon
ca určite vypravíme mimoriadny cyklobus s našimi dec
kami a budú môcť celý víkend jazdiť na parádnom dirt
bike areáli . Na slovenský deň vyšleme našich kuchárov a
na náš Krompeľfest pozveme zase hostí z Maďarska.
Naozaj sa veľmi teším a bol som dedinkou očarený.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta
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Tento rok uplynulo 1 00 rokov, odkedy v Likieri vyhasl i vy
soké pece a vytieklo z nich posledné horúce železo. Za
stavil i sa aj huntíky, ktoré zo Železníka dovážali 1 70tisíc
ton železnej rudy ročne. Pece maďarskí majitel ia rozo
bral i a odviezl i do Ózdu  báli sa, že im novovzniknutá
Československá republika majetky zhabe. A tak slávna
fabrika ostala prázdna, ľudia v regióne bez práce. V roku
1 923 však ohlási l istý Dr. Blasberg, že sa mu opustená
fabrika hodí na jeho plán vyrábať suchou desti láciou bu
kového dreva chemické zlúčeniny. A tak položil základy
chemickej fabriky, ktorá bola neskôr známa ako Sloven
ské lučobné závody, ktoré, okrem iného, vyrábali i utaje
né vojenské materiály pre Sovietsky zväz. Pri testovaní
trubičiek na zisťovanie bojových plynov sa tu pracovalo i
s yperitom či sarinom, fabrika pracovala pod prísnym
dohľadom ŠtB i KGB. Celú zaujímavú históriu sme spolu
s riaditeľkou spoločnosti SLZ Nova Ing. Macekovou a jej
kolegami p. Knappom a p. Berkym v auguste v rámci Dní
mesta vyrozprávali desiatkam hostí, ktorí si prišl i prezrieť
budovy, ktoré sa zachovali po chemickej fabrike Dr.

Keď sme pred dvomi rokmi začali v meste propagovať
nádhernú technickú pamiatku – pozostatky historického
chemického závodu Dr. Blasberga, pýtal i sa ma médiá,
ako si predstavujeme budúce využitie. Odpovedal som (v
kontexte plánov, o ktorých sme hovori l i s podpredsedom
BBSK Ondrejom Lunterom i Andrejom Sarvašom zo
združenia Čierne Diery), že by z toho raz mohol byť
úžasný priestor pre umenie  výstavy, galérie, kultúru a
malé interaktívne múzeum priemyslu. Hovori l som o
triezvom pláne a horizonte 1 0tich rokov. Tento rok sme
v spolupráci mesta Hnúšťa a SLZ NOVA a.s. začali robiť
prehl iadky budov so zaujímavou exkurziou a historickým
výkladom, ako v malom múzeu. A teraz sa našej pani
riaditeľke MsKS Diane Vojenčiakovej a pani riaditeľke
SLZ NOVA Jaroslave Macekovej podari la ďalšia úžasná
vec v kontexte našich plánov. O tento priestor prejavi l i
záujem umelci. Do Hnúšte zavítalo divadelné predstave
nie, ktoré sa odohralo práve v priestoroch starej octárne.
Nové divadlo Nitra tu odohralo divadelnú hru Anna Fran
ková, ktorá rozpráva príbeh židovského dievčatka v čase
deportácií do koncentračných táborov. Dej sa odohrával
v skrýši, kde sa ukrývala rodina Anny Frankovej, a to
dokonale dobre zapadlo do priestoru našej 1 00ročnej
fabriky. „Mnohí nás odhovárali, či sa vôbec oplatí robiť
tak časovo a technicky náročné predstavenie len pre 50

Do historickej časti SLZ zavítalo divadlo z Nitry
ľudí (keďže kapacita priestoru bola obmedzená), my sme
sa však rozhodli robiť kvalitnú kultúru, nie komerčnú kul
túru zameranú na preplnené sály. V konečnom dôsledku
sme boli radi, že zo starého priestoru továrne odchá
dzalo 50 spokojných divákov poznačených silne emotív
nym kultúrnym zážitkom,“ vyjadri la sa riaditeľka MsKS v
Hnúšti, Diana Vojenčiaková. Ukazuje sa, že je potrebné
snívať a nevzdávať sa, že aj zdanlivo nemožné vízie sa
začnú plniť a že mesto Hnúšťa má fantastický potenciál,
aby sa svojou industriálnou históriou preslávi lo. V budú
com roku v týchto priestoroch určite zorganizujeme via
cero zaujímavých predstavení.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Historický chemický závod obdivujú ľudia z celého Slovenska
Blasberga. Zvedavci prišl i z celého Slovenska. Odchá
dzali fascinovaní, časť budov sa za 1 00 rokov nezmeni
la, v starej octárni stále cítiť ocot, ktorý nasali murované
hrazdené steny i dubové schody. Kreatívnym dušiam sa
v hlave vynárajú predstavy, ako by sa dal areál využiť.
Je to nádherné historické dedičstvo. Verím, že majitel ia
areálu nám aj v budúcnosti vyjdú v ústrety a povolia nám
ukazovať tieto technické pamiatky verejnosti . Ak sa mes
tu podarí v budúcnosti areál odkúpiť, budeme robiť ex
kurzie do týchto budov pravidelne a začneme pracovať
na ich citl ivej rekonštrukcii . Odhadujem, že sa to raz po
darí a bude to turistická destinácia, ktorú bude poznať
celé Slovensko. Bude to trvať možno aj 1 0 rokov. Som
rád, že sa mi podari lo tento zabudnutý skvost Hnúšte
zviditeľniť a možno sa vďaka publicite nájdu nadšenci,
ktorí nám s projektom pomôžu. Ale tak, ako sme realizo
val i iné šialené nápady  zachránil i turecký most, vybudo
vali z ničoho útulok a začali exkurzie do banského pod
zemia, tak raz sprístupníme aj tieto budovy pre turistov.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta
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XXV. ROČNÍK DNÍ MESTA 2021

25. ročník Dní mesta Hnúšťa 2021 sa nekonal v štandardnom termíne, no kvôli pretrvá
vajúcej pandémii sa hlavný program posunul až na mesiac august 2021 . V mesiaci jún sa
uskutočnili dve akcie, ktorými sme si uctili významných rodákov mesta Hnúšťa.

1 . júna 1 822 sa narodil Ján Francisci Rimavský. 6. a
7. júna o 39 rokov neskôr bolo v Turčianskom Svätom
Martine vyhlásené Memorandum národa slovenského.
Okrem J. F. Rimavského sa o to významne zaslúži l i Š.
M. Daxner z Tisovca. 4.6.2021 sme si pripomenuli tieto
významné dni spomienkovým aktom na námestí pri
pamätníku Janka Francisciho Rimavského. O program
sa postaral i spevácke skupiny z Hnúšte a Tisovca.

Regionálna súťaž l iterárnych prác žiakov základných a stredných škôl Hrebendova kapsa má už 21 rokov. Do
súťaže sa tento rok zapoji lo 1 0 škôl a zaslalo 51 l iterárnych prác. Slávnostné vyhodnotenie sa tento vzhľadom na
pandemickú situácia nekonalo. Vyhodnotenie súťaže prebehlo online a ceny sa odniesl i žiakom do škôl osobne.

20.augusta sa o 1 5tej hodine otvori l i brány mestského parku. Za dodržiavana hygienických opatrení proti šíreniu
COVID 1 9 si v parku prišl i na svoje všetky vekové kategórie. Pre najmenších boli pripravené sprievodné akcie 
maľovanie na tvár, nafukovacie atrakcie, balóniky, cukrová vata, . . . Okrem toho v parku až do večera prebiehal
jarmok regionálnych remeselníkov s tradičnými výrobkami, ako aj beauty salóny s kozmetikou: Farmasi a Oriflame.
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V amfiteátri sa v poobedňajších hodinách začali detské programy. Vystúpenia odštartoval koncert obľúbenej dvoji
ce PACI PAC. Za ním nasledovalo pútavé divadelné predstavenie Medovníkový domček divadelníkov z Tisovca.

Večerné hodiny sa niesl i v duchu koncertov a hudby. Predskokanom hlavného koncertu bola domáca skupina
Pohľad zblízka. Ako headliner večera vystúpila Katka Knechtová so svojou skupinou. Za nimi nasledovala sloven
ská kapela Kabát Revival. Za zvukov oldies hitov Twentyfive Expres párty pokračovala zábava až do ranných hodín.

Druhá exkurzia bola z oblasti banského dedičstva. Po hodinovej prednáške plnej hádaniek, kvízov, prehl iadky
minerálov a fotografií sa vydali do podzemia. Dostal i iba obuv, plášte, pri lby a svetlá, no nadšencom nechýbalo od
hodlanie. Tí šikovnejší si so sebou z Mútnika odniesl i vlastný minerál  chalkopyrit na pamiatku (viac na strane 1 2).

Počas Dní mesta sa vďaka iniciatíve primátora mesta Hnúšťa uskutočnil i aj zaujímavé exkurzie. Prvou bola „Náv
števa u Dr. Blasberga“  tak znel aj samotný názov exkurzie do historického chemického závodu, ktorú viedla riadi
teľka spoločnosti SLZ Nova Ing. Maceková spolu s kolegami p. Knappom a p. Berkym. Desiatky hostí zaujal i nielen
pútavé historické príbehy o chemickej fabrike Dr. Blasberga, ale i samotná prehliadka fabriky (viac na strane 9).
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Trvalo to takmer 3 roky, kým sme sa dostal i až sem. Ale
som strašne šťastný, že v rámci Dní mesta do podzemia
na Mútniku sfáralo prvých 60 turistov. Prihlási l i sa dobro
druhovia z Hnúšte, Tisovca, Soboty, Prievidze, Bystrice i
Bratislavy. Pridal i sa hostia z partnerských miest z Poľ
ska a Čiech, poslanci mesta, navštívi l i nás aj riaditeľ
OOCR p. Hric, členovia Komisie cestovného ruchu
BBSK p. Fašang a p. Hazucha a mnohí ďalší, ktorí rozu
mejú turistickému potenciálu tohto regiónu. Generácie
baníkov z regiónu tu pracovali a dodnes pracujú. Okrem
dobývania magnezitu teraz baňu využijeme aj pre rozvoj
cestovného ruchu, s ktorým nám pomáha banská spo
ločnosť GE.NE.S. Okrem riaditeľa p. Mrnku chcem poďa
kovať aj obchodnému riaditeľovi, p. Tomengovi, ktorý bol
už pri zrode tejto myšlienky. Veľká vďaka patrí aj kole
gom poslancom a mestu Hnúšťa, ktorí tento zámer pod
porujú, kolegovi Paťovi Beňušovi a mojmu kancelárovi
M. Migaľovi, ktorý s partiou z mestskej dielne za týždeň
urobil z budovy plnej špiny a neporiadku provizórne mú
zeum so všetkým potrebným na besedy a skladovanie
výbavy do podzemia. Atrakcia zaujala aj RTVS a Markí
zu, ktoré reportáže odvysielal i v hlavnom spravodajstve,
čo svedčí o jej význame. Čaká nás ešte dlhá cesta, kým
opravíme budovu múzea, zatiaľ sme ju len provizórne
zariadi l i predmetmi z mojej zbierky. Ďalšie banské pred
mety dostávame do daru, počas prvej exkurzie to bol
banský telefón od p. Mrówku z Poľska, záchranný
prístroj a banícka taška bývalého baníka p. Lajčiaka z

Nová podzemná atrakcia je spustená
Prievidze, p. Dioši z Poník zapožičal múzeu unikátne
lampy, p. Migaľa a p. Pupala krásne vzorky minerálov a
p. Mrnka z GE.NE.S historickú nástennú mapu podzemia
i prístroj na odpaľovanie náloží v bani. Nástenné banne
ry nám z depozitu zapožičalo Gemerskomalohontské
múzeum. Takto spoločne sme bez akýchkoľvek nákla
dov získali cenné zaujímavosti. Po hodinovej historickej
prednáške plnej hádaniek, kvízov, prehl iadky minerálov
a fotografií všetci dostal i obuv, plášte, pri lby a svetlá a
vydali sa do podzemia. Ako bonus si na pripravenej
halde mohli nájsť vlastný minerál  chalkopyrit na pamiat
ku. Prehl iadka bola v rámci Dní mesta zdarma. Ďalšie
prehl iadky chceme robiť pribl ižne 1 x mesačne. Návštev
níci v rámci prehl iadky okrem (zatiaľ provizórneho) mú
zea vstúpia i do banských priestorov. Pribl ižne 300
metrov v starej Nižnej štôlni postupne nainštalujeme
hlbinnú expozíciu rôznych baníckych zariadení a
pomôcok. V meste vzniká zaujímavý produkt cestovného
ruchu, ktorý kombinuje náučný aspekt (múzeum a
informácie) a zážitok (vstup do podzemia). Náučná časť
je zameraná predovšetkým na baníctvo v regióne,
stredovekú ťažbu zlata a neskôr ťažbu železnej rudy,
následne mastenca a magnezitu. Mali ste už dnes v
ústach mastenec? Držali ste už v ruke zlato vo forme, v
akej sa vyskytuje pod zemou? Počuli ste už výraz, že
niekomu kvapká na karbid? Toto všetko a oveľa viac
môžete objaviť na tejto exkurzii .

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta



Hnúšťanský hlas 4/2021 , strana 1 3

Základná umelecká škola Jána Valacha v Hnúšti uspo
riadala organový koncert, ktorý sa uskutočnil 1 6.9.2021 v
Rímskokatolíckom kostole v Hnúšti. Záštitu nad podu
jatím prevzal Grigori j Šamin, viceprimátor mesta. Keďže
pandémia skomplikovala v uplynulom školskom roku or
ganizovanie kultúrnych podujatí, práve v tento deň sme
spoji l i do jedného slávnostného večera tri výnimočné
udalosti . Prvou z nich bola oslava 60teho výročia zalo
ženia školy. Hudobný odbor otvori l Jozef Danáš, ktorý
bol riaditeľom v rokoch 1 961  1 967. Neskôr, v roku 1 974,
bol otvorený výtvarný odbor zásluhou riaditeľky Beaty
Brožovej. Od roku 1 992 „riaditeľské žezlo“ prevzala Ga
briela Füssyová. Jej iniciatívou vznikol v roku 1 996 ta
nečný odbor. Počas svojej existencie školu opusti lo viac
ako 850 absolventov. Niektorí pokračujú v umelecky za
meranom štúdiu na stredných či vysokých školách a nie
ktorí sa i v profesijnom živote venujú oblasti umenia.
Druhou udalosťou bolo udelenie čestného názvu. Od
septembra 2021 sa môže škola pýšiť menom Jána Vala

Počas letných mesiacov Mestské kultúrne stredisko v
Hnúšti pre vás aj tento rok premietalo každý piatok. Po
nuka bola pestrá, snažil i sme sa výberom filmov osloviť
všetky vekové kategórie, na svoje si prišl i detskí diváci,
mládež, milovníci komédií či fi lmoví fajnšmekri. Premie

Nová tradícia organových koncertov
cha vo svojom názve. Treťou udalosťou bola práve spo
mienka na výnimočného človeka, hudobníka, dirigenta i
pedagóga, akým Ján Valach bol. Dňa 22.9. si pripomí
name dátum jeho narodenia. Túto významnú udalosť si
chceme každoročne v septembri pripomínať organovým
koncertom na jeho počesť. Vo štvrtok mohli priaznivci
hudby i našej „ZUŠky“ počúvať tóny organu v podaní
Marcela Kapalu, ktorého hru dotvárala Barbora Kapalo
vá. Svojim účinkovaním k slávnostnej atmosfére večera
prispeli i žiačky ZUŠ Jána Valacha: Aneta Krištofová –
husle, Valentína Radičová – klavír, Lenka Svinčiaková –
spev. Na tomto mieste chcem poďakovať všetkým, ktorí
sa podieľal i na príprave koncertu. Zároveň chcem
vyjadriť želanie, aby tradícia umeleckého školstva v
Hnúšti pokračovala aj v ďalších rokoch a nadviazala na
výsledky, vďaka ktorým získala škola čestný názov.
Zároveň sa teším na nasledujúci ročník organového
koncertu, v septembri 2022.

Mgr. Anna Černáková, PhD. , riaditeľka ZUŠ J.V.

Pani riaditeľka, ďakujeme za všetky deti
Začal sa nový školský rok. Paniam riaditeľkám našich škôl som zaželal hlavne
to, aby nám pandémie zas nezmenil i fungovanie a prváčikom sme darovali
krásne pracovné zošity. Keď začína nový školský rok, prirodzene končí ten
starý. S jeho koncom prišla i smutná správa, pretože pozíciu riaditeľky centra
voľného času opúšťa mimoriadne tvorivá a obetavá pedagogička Janka
Paučová. Ak niekto vedel zachytiť nové trendy a dostať sa k deťom metóda
mi, ktoré ich bavil i a veľa sa pri nich aj naučil i , tak to bola práve pani riaditeľka
Paučová, ktorú vnímam a vážim si ako jednu z popredných osobností mesta.
Žiaľbohu pani Janka sa rozhodla vydať vo svojom pracovnom živote inou
cestou a v inom regióne ako je ten náš. Preto žiadne intervencie primátora ani
kolegov poslancov (ďakujem p. Šamin i p. Petrok) nezabral i a pani riaditeľka
svoje rozhodnutie ďalej sa o pozíciu neuchádzať, nezmenila. V jej posledný
deň vo funkcii sme jej spolu s kolegami M. Migaľom a M. Hroncovou zo srdca
poďakovali za obetavú prácu pri výchove detí nielen z Hnúšte, ale aj okolitých
obcí. Prajeme pani Janke veľa úspechov v novej pracovnej sfére i živote a
ďakujeme za všetko, čo pre Hnúšťu urobila.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Letné kino počas sezóny 2021
tanie pod holým nebom si v roku 2021 vychutnalo 436 di
vákov. Tešíme sa, že sa tradícia premietania na amfite
átri obnovila a ľudia s radosťou i s dekou pod pazuchou
navštevujú Letné kino Rimava v Hnúšti.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

FOTO: 2x archív ZUŠ



Mesto Hnúšťa intenzívne rieši problémové body, ktoré v
minulosti vytápali naše ulice. Jeden dôležitý problémový
bod, ktorý niekoľkokrát vytopil námestie, je vyriešený.
Námestie vytápal rozvodnený potok Burianka, ktorý tečie
zo Sinca, pomedzi záhrady na Ul. 1 . mája a Ji lemnické
ho a vlieva sa do vpustu pri bývalom Corneri (na foto).
Následne preteká popod Kotl išskú ul icu do Rimavy. Ak
tento zanesený vpust a zanedbaná roky nečistená kana
l izácia nestíhala, voda sa vyliala a vytápala všetko na
svojej ceste, až po námestie. Preto sme celý vpust takto
opravil i a momentálne končíme čistenie aj roky zanedba
ne zanesenej dažďovej kanalizácie. Žiaľ, klíma sa mení
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Turistickoinformačné centrum v Hnúšti v spolupráci s
Oblastnou organizáciou cestovného ruchu Gemer a
BBSK pripravil i na letnú sezónu zaujímavú novinku, ako
spoznať náš región zo sedla bicykla. Cyklobusom za Ge
merskými spojkami za vydalo zatiaľ 20 nadšencov, ktorí
objavi l i 36 m vysoký viadukt či 2,4 km dlhý Slavošovský
tunel, ktorým vedie cyklotrasa a patrí tak medzi najdlhšie
cyklotunely v Európe. Je tretím najdlhším na svete. Ná
vštevníci mali možnosť cestou spoznať Ochtinskú arago
nitovú jaskyňu, historické centrum Jelšavy či kostol s ol
tárom Majstra Pavla z Levoče v obci Chyžné. Cyklobus
mal naplánované jazdy každú sobotu a nedeľu z Hnúšte,
Tisovca, Muráňa a Revúcej. Vďaka spolupráci s BBSK,
ktorý dofinancoval každú jazdu, bola cena pre záujem

Celý rok prebiehajú protipovodňové aktivity
a prívalové dažde sú čoraz častejšie. Od môjho nástupu
do funkcie proti povodniam robíme neustále desiatky
menších i väčších opatrení. Nemôžem povedať, že za
chránime mesto pred každým prívalovým dažďom, ale
môžem povedať, že vďaka vynaloženej energii , času a
peniazom sme tento rok zatiaľ žiadne povodne nemali .
Moje poďakovanie patrí kolegovi Ing. Vaculovi z odde
lenia výstavby a spolupracovníkom, Technickým služ
bám mesta za súčinnosť a aj poslancom mesta, ktorí
schváli l i dostatok finančných prostriedkov na realizáciu
potrebných opatrení.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Letná sezóna v TIC Hnúšťa
cov zvýhodnená. Záujemcovia mali možnosť požičať si
elektrobicykle či klasické bicykle priamo v TIC Hnúšťa.
Túto službu počas letnej sezóny 2021 využilo až 90 ľudí.
TIC v Hnúšti ponúka počas letnej sezóny, ktorá trvá od
apríla do konca septembra, služby zamerané na poži
čanie bicyklov či sprostredkovanie jázd cyklobusom.
Celoročne v TIC nájdete pestrý tovar: fotoknihy, mapky
regiónu, výrobky značky Regionálny produkt Gemer
Malohont, pohľadnice, magnetky, tradičné remeselné
výrobky z dreva, hl iny a texti lu či rôzne iné suveníry s
motívom nášho mesta Hnúšťa. Tešíme sa na vašu
návštevu v TIC Hnúšťa, ktorý nájdete vo vestibule Domu
kultúry v Hnúšti.

Mgr. Diana Vojenčiaková, MsKS

Vďaka novým opatreniam mesta sa takáto situácia v tomto roku už neopakovala
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rozdať ale aj pri jať. Tretí marec 201 8 si zapamätám do
konca života. V ECCW prebiehal najprestížnejší turnaj
roka Pacific Cup. Čakali na mňa tri zápasy za večer na
priek tomu, že som bol stále začiatočníkom. Prebojoval
som sa do finále. Počas zápasu som vyliezol na vrchný
povraz a skočil som na môjho protivníka dvojitým saltom.
Veľmi nepekne som dopadol na krk. Prebral som sa až
vo chvíl i , keď z haly odchádzali ľudia a na mieste už bola
sanitka. Zachránilo ma, že som bol vo vynikajúcej forme.
O mesiac neskôr som si poranil koleno, išlo o odtrhnutý
predný skrížený väz. Po návrate od lekára som si sadol
na múrik a začal som plakať. Rekonvalescencia bola dl
há a náročná. Po takmer dvoch rokoch v Kanade sa mi
cnelo za domovom, a tak som absolvoval zápasy v Ne
mecku, Maďarsku a v Českej republike. Túžil som vystu
povať na európskom turné, ktoré, zmari la pandémia.
Fanúšikovia ťa poznajú pod pseudonymom Erik
Strange. Prečo práve toto meno?
Je to taká spomienka na moje staré ja. Strange znamená
v preklade divný, no a ja som tých divných či zvláštnych
vecí urobil veľmi veľa. (Smiech.) Občas sa v ringu z ničo
ho nič šialene rozosmejem a vyhodím súpera z rytmu .
Vďaka vynikajúcej fyzickej kondícii si pôsobil aj ako
kaskadér, navyše si pričuchol k filmovej a televíznej
produkcii. Aké to bolo?
Úžasné. Bolo mi obrovskou cťou zahrať si po boku
Stephena Amella v epizóde populárneho seriálu Arrow,
hoci išlo len o malú rolu. Ako prvý Slovák som sa ocitol v
ringu najprestížnejšej wrestl ingovej spoločnosti sveta
WWE, išlo o rolu vo fi lme Main Event, kde mi vytvori l i
postavu na mieru a mohol som hrdo obliekať slovenský
kroj. Vystupoval som v reklamách na motorky a na Nin
tendo Switch, mihol som sa aj v niekoľkých videoklipoch.
Návrat domov nemal mať dlhé trvanie, plány ti však
zmenila pandémia. Ako sa ti momentálne darí?
V máji 2020 som sa chcel vrátiť späť. Bohužiaľ, hranice
uzavrel i a musel som vymyslieť plán B. Wrestl ing dostal
stopku, produkcia sa zastavila. Začal som podnikať s ot
com, pracujeme v lese. K zápaseniu som sa vráti l a cez
víkendy cestujem po Európe. Pandémia mi však prinies
la obrovskú radosť v podobe narodenia syna Erika a
krásneho vzťahu s priateľkou Katkou. Rola otca ma napĺ
ňa a je to do veľkej miery motivácia. Prajem si, aby z
neho vyrástol úspešný človek a stal sa wrestlerom. Rodi
na mi dáva naozaj veľa, stačí jeden pohľad na mojich ro
dičov, ktorí sa tešia z vnuka. Títo ľudia ma poháňajú
vpred. Chcem pre nich zabezpečiť čo najlepší život.
Znamená to, že sa Erik Strange ešte do Kanady
vráti? Rozbehnuté si to tam mal výborne.
Existuje možnosť ísť späť. Ak by som ju nevyužil , bol by
som hlúpy, veď som svojmu snu podriadi l asi všetko. V
Kanade mám isté zázemie, dokonca mám premyslené aj
ďalšie kariérne ciele, ktoré zatiaľ prezrádzať nebudem.

ZDROJ: netky.sk (krátené)

ROZHOVOR: Erik Tužinský
Alkohol a zábavu vymenil za drinu v Kanade. Hnúšťan Erik si splni l sen a stal sa profesionálnym
wrestlerom. Životné cesty bývajú niekedy nevyspytateľné. Svoje o tom vie aj Erik Tužinský, ktorý
bol v minulosti lokálnym „exotom“ a svojím správaním budil pozornosť všade, kde sa objavil .
Dnes je jedným z mála slovenských wrestlerov, navyše má bohaté skúsenosti s herectvom.

Ako by si sa opísal spred niekoľkých rokov?
Žil som búrl ivým životom. Rád som si vypil a často som
navštevoval diskotéky. Veľakrát sa stalo, že som sa
vyzliekol na verejnosti , jazdi l som po ulici v Boratových
plavkách na motorke, pri škole som skákal do jazera a
podobne. Hľadal sa, som urobil aj pár zlých rozhodnutí.
Tvoj život zmenil wrestling. Ako si sa dostal k tejto
forme športovej zábavy?
Keď som študoval na vysokej škole, stále som sa hľadal
a netuši l som, čo budem v budúcnosti robiť. Počas poby
tu v Košiciach som sa začal venovať MMA. Vďaka škole
sa mi naskytla možnosť ísť študovať a pracovať do USA.
Keď som dorazil do mesta Wisconsin Dells a zapol som
telku, uvidel som wrestl ing. Vtedy mi to došlo, toto je to,
čo chcem robiť! Po návrate domov som s kamarátom
začal navštevovať wrestl ingové podujatia v Európe.
Ako sa bežný Slovák môže stať profesionálnym
wrestlerom? Iste si narazil na veľa prekážok.
To áno. Po ukončení bakalárskeho stupňa som odišiel
do Nemecka, následne som pracoval v lese a rozvíjal
vlastné podnikanie. Mysľou som ale bol stále v ringu.
Rozhodol som sa trénovať v HCW sídl iacej v Budapešti.
Problémom bolo dochádzanie. Nevyhovovalo mi to.
Rozhodol som sa odísť do Vancouveru.
V Kanade si najskôr študoval, zrejme si však myslel
na niečo úplne iné.
V hlave som mal len a len wrestl ing. Začal som navšte
vovať lokálne podujatia organizácie ECCW, kde som
absolvoval skúšobný kemp a vzali ma. Nebolo to jedno
duché, majiteľa som musel doslova bombardovať sprá
vami. Našťastie som na tom bol fyzicky výborne a pre
svedčil som ich. Spával som len tri štyri hodiny denne.
Chodil som do školy, pracoval na stavbe a cez víkendy
som robil vyhadzovača v nočnom klube.
Wrestling je vlastne dobre nacvičenou choreogra
fiou, zápasenie však zvykne poriadne bolieť a nie
všetko je medzi povrazmi zinscenované. Mal si pro
blémy so zraneniami?
Je to jedna z najtvrdších foriem fyzickej aktivity. Wrestl
ing si vyžaduje obrovský cit pre načasovanie jednotl ivých
chvatov a úderov, všetko musí byť predvedené v danej
sekunde. Ja vyznávam tvrdší štýl zápasenia, úder viem

FOTO: archív E:T.



Vďaka finančnej podpore MŠVVaŠ SR v rámci projektu
„Letná škola 2021 “ a Nadácii ZSE grantový program
„Výnimočné doučko“ sa nám podari lo tento školský rok
zorganizovať „Letnú školu na KLOKOČKE". Uskutočnila
sa v termíne od 23. 08. 2021 do 27. 08. 2021 . Letnej
školy sa každý deň zúčastni lo pribl ižne 60 žiakov. Vzde
lávali sa prostredníctvom zážitkov a bádania. Napriek
tomu, že sa s nami počasie počas týždňa zahrávalo, žia
kov a pedagógov to neodradilo. Prežil i týždeň plný obja
vov – navštívi l i KAŠTIEĽ BETLIAR, poznávali krásy
OCHTINSKEJ ARAGONITOVEJ JASKYNE. Pricestovali
k nám sokoliari Kanát z Mojína a včielky zo Včelieho
kRaja v Kokave nad Rimavicou. Letnú školu sme ukončil i
koncertom a tanečným vystúpením superstaristu
MARTINA KRAUSZA. Deťom nič nechýbalo a o chutnú
stravu sa postaral i naše panie kuchárky.

kolektív ZŠ Klokočova

Aj Základná škola Janka Francisciho Rimavského na
Nábreží Rimavy v Hnúšti sa znova zapoji la do projektu
Letná škola 2021 . Počas tretieho augustového týždňa si
prišl i svoje mozgové bunky naštartovať žiaci prvého aj
druhého stupňa. Menší žiaci si opakovali písmenká, pre
cvičovali učivo matematiky, angl ického jazyka, prvouky
aj informatiky. Súčasťou aktivít bol i rôzne hry zamerané
na rozvoj sociálnych, komunikačných, ale aj pohybových
zručností. Venovali sa im piati pedagógovia I . stupňa
Mgr. Viera Lengová, Mgr. Elena Kretová, Mgr. Miroslav
Belic, PaedDr. Vlasta Pliešovská a PaedDr. Mária Bač
korová. Starší žiaci si oprášil i svoje vedomosti v oblasti
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Letná na škola na Klokočke 2020/2021

Letná škola plná zážitkov
prírodných vied, slovenského jazyka a matematiky. En
vironmentálny program pracovníkov v Mojíne im pomo
hol rozšíriť si vedomosti z biológie. Geografiu, dejepis a
ochranu prírody si utvrdi l i na Zbojskách. Čerešničkou
zážitkového učenia bol záverečný deň, kedy svoje zruč
nosti preukázali pri varení a pečení. Účastníkom sa Let
ná škola páčila vďaka vyučujúcim Mgr. Janke Karabíno
šovej a Mgr. Jaroslavovi Bubanskému, ktorí im pripravil i
program z „každého rožka troška“. Pomocou neho si
rozvíjal i nielen svoje vedomosti a zručnosti , ale aj ka
marátske vzťahy.

kolektív ZŠ Nábrežie Rimavy

Centrum voľného času v Hnúšti počas letných prázdnin
zabezpečilo počas 4 týždňov program pre 1 1 8 detí z
mesta a okolia. Zorganizovalo letný tábor s dennou do
chádzkou „Chuť môho kraja", ktorý bol z veľkej časti rea
l izovaný z finančných prostriedkov BBSK, a tri turnusy
celodennej starostl ivosti o deti. Týchto programov sa zú
častni l i predovšetkým členovia CVČ. Aj nečlenovia však
dostal i príležitosť spoznať naše centrum. Dva júlové a
dva augustové týždne boli naplnené aktivitami, kde sa
deti vo veku 6 1 2 rokov mohli real izovať v mnohých ob
lastiach: umeleckej, športovej, ekologickej . . . Mali dosta
tok priestoru na vlastné hry, zažil i malé dobrodružstvá,
spoznali krásne miesta v Hnúšti a okolí, našl i si nových
kamarátov. Podstatná časť aktivít sa uskutočňovala
vonku, na čerstvom vzduchu, pokiaľ to počasie dovoli lo.
Celé Leto s CVČ sa nieslo v znamení empatie, vzájom
nej spolupráce a kreativity. Veríme, že si ho s nami
vychutnal i všetky deti a zostanú im na leto 2021 pekné
spomienky. Chcem sa poďakovať vedúcim skupín aj do
brovoľníkom: Bei Borákovej, Adke Vranskej, Mgr. Ľubke
Turčanovej, Mgr. Janke Kožiakovej, Mgr. Ivke Kyseľovej,
Mgr. Lydke Bálintovej a Anke Cibuľovej za dobre odve
denú prácu. Bez nich by to určite nebolo také úžasné a
jedinečné. Správni ľudia umocnia atmosféru aj dojmy,

Leto s CVČ
ktoré v deťoch zostanú. Taktiež sa chcem poďakovať pá
novi riaditeľovi CVČ v Brezne, Mgr. Františkovi Róthovi,
a jeho zamestnancom, Zuzke Opatrnej a Marianovi
Lašákovi, že nás pri jal i na priateľskú návštevu, pripravil i
nám zaujímavý program a chutný obed. Zasial i sme
spolu semienko priateľstva a už je len potrebné starať sa
oň, aby rástlo.

Jana Paučová

Ako by si sa opísal spred niekoľkých rokov?
Žil som búrl ivým životom. Rád som si vypil a často som
navštevoval diskotéky. Veľakrát sa stalo, že som sa
vyzliekol na verejnosti , jazdi l som po ulici v Boratových
plavkách na motorke, pri škole som skákal do jazera a
podobne. Hľadal sa, som urobil aj pár zlých rozhodnutí.
Tvoj život zmenil wrestling. Ako si sa dostal k tejto
forme športovej zábavy?
Keď som študoval na vysokej škole, stále som sa hľadal
a netuši l som, čo budem v budúcnosti robiť. Počas poby
tu v Košiciach som sa začal venovať MMA. Vďaka škole
sa mi naskytla možnosť ísť študovať a pracovať do USA.
Keď som dorazil do mesta Wisconsin Dells a zapol som
telku, uvidel som wrestl ing. Vtedy mi to došlo, toto je to,
čo chcem robiť! Po návrate domov som s kamarátom
začal navštevovať wrestl ingové podujatia v Európe.
Ako sa bežný Slovák môže stať profesionálnym
wrestlerom? Iste si narazil na veľa prekážok.
To áno. Po ukončení bakalárskeho stupňa som odišiel
do Nemecka, následne som pracoval v lese a rozvíjal
vlastné podnikanie. Mysľou som ale bol stále v ringu.
Rozhodol som sa trénovať v HCW sídl iacej v Budapešti.
Problémom bolo dochádzanie. Nevyhovovalo mi to.
Rozhodol som sa odísť do Vancouveru.
V Kanade si najskôr študoval, zrejme si však myslel
na niečo úplne iné.
V hlave som mal len a len wrestl ing. Začal som navšte
vovať lokálne podujatia organizácie ECCW, kde som
absolvoval skúšobný kemp a vzali ma. Nebolo to jedno
duché, majiteľa som musel doslova bombardovať sprá
vami. Našťastie som na tom bol fyzicky výborne a pre
svedčil som ich. Spával som len tri štyri hodiny denne.
Chodil som do školy, pracoval na stavbe a cez víkendy
som robil vyhadzovača v nočnom klube.
Wrestling je vlastne dobre nacvičenou choreogra
fiou, zápasenie však zvykne poriadne bolieť a nie
všetko je medzi povrazmi zinscenované. Mal si pro
blémy so zraneniami?
Je to jedna z najtvrdších foriem fyzickej aktivity. Wrestl
ing si vyžaduje obrovský cit pre načasovanie jednotl ivých
chvatov a úderov, všetko musí byť predvedené v danej
sekunde. Ja vyznávam tvrdší štýl zápasenia, úder viem

FOTO: archív CVČ

FOTO: archív ZŠ Klokočova
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Materská škola Nábrežia Rimavy sa snaží deťom tvoriť
zážitky, aby mali na čo spomínať, keď už budú „školáci“
a zároveň získali rôzne vedomosti o prírode a jej zlož
kách. Výlety do okolitej prírody, spoznávanie nových
miest v našom kraji je jednou z jej priorít. Predškoláci
využil i pekné slnečné počasie a dňa 9.septembra 2021
sa vláčikom odviezl i na miesto, kde leží sedlo Zbojská.
Na neďalekých pastvinách sa ozýval cvengot zvoncov
ovčieho stáda a brechot pastierskych psov. Sedlo Zboj
ská dodnes prekypuje rôznymi zbojníckymi príbehmi,
ktoré ich sprevádzali náučným chodníkom k vyhliadkovej
veži. Deti plné radosti a odhodlania veľmi dobre preko
návali kopčeky a výstupy ku rozhľadni. Ďalší, teraz už

Žiaci Špeciálnej základnej školy v Hnúšti mali účelové
cvičenie. Splni l i si všetky edukačné aktivity a pusti l i sa do
pomoci CVČ Hnúšťa pri príprave dopravného ihriska na
realizáciu projektu. Dievčatá a mladší žiaci čisti l i cesty
(plel i burinu, zametal i a sol i l i). Starší žiaci vyčisti l i zaras
tené stromčeky a kry. Veľmi si vážime, že ich prišiel pod
poriť aj asistent podpory zdravia František Szendrei.
Prácu našich žiakov ocenil i aj náčelník mestskej polície
p. Rukavica a Jana Paučová. Žiaci našej školy v rámci
pracovného vyučovania pomohli aj pri real izácii projektu
„Slnečná cestička" v mestskej časti Kolónia.

kolektív ŠZŠ Hnúšťa

Materská škola Nábrežie Rimavy organizuje výlety po okolí
celoškolský výlet 1 6. septembra smeroval na turistickú
vychádzku na rozhľadňu „Vŕšok“ v Rimavskej Bani. A
veruže bol to poriadny výstup do strmého kopca, ktorý
všetci zvládl i a ten výhľad stál „zato“. Nazbieral i si byl in
ky, videl i diviačiu rodinku kúpať sa v blate a plný nových
zážitkov a skúseností sa vráti l i do MŠ. Materská škola
organizuje čo najviac výletov a exkurzií do prírody a na
rôzne zaujímavé miesta, ako je napr. Skanzen Tisovec,
turistika k Tureckému mostu, náučný chodník Teplý Vrch
 zvieracia obora, rozhľadňa Maginhrad, Včelí kRaj
Liešnica, či exkurzia k obrovským kováčskym kliešťom
na náučnom chodníku v Hnúšti časť Polom.

kolektív MŠ NR Hnúšťa

Pomáhame

26. september je MEDZINÁRODNÝM DŇOM NEPO
ČUJÚCICH . V tento významný deň si celá komunita
nepočujúcich pripomína svoj neľahký spoločný údel,
ktorým kráča ruka v ruke životom. Svet ticha je napriek
veľkým obmedzeniam plný spolupatričnosti , vzájomnej
lásky a porozumenia. Myslíme si aj my, že je veľmi po
trebné vzbudzovať o ich komunitu záujem a presadzovať
práva nepočujúcich. Aj my v odbore sociálnovýchovný
pracovník na odbornom predmete špeciálna pedagogika
sme si v rámci témy Surdopédia pripomenuli tento deň.
S I I .A a I I I .A triedou sme diskutovali , kresl i l i a sledovali
odborné videá. Študenti mali možnosť si vyskúšať po

Aj v tichu je krása
sunkovú reč, ale aj prstovú abecedu. Pracovali s
nadšením a natočil i krátke videá.

Mgr. Janette Ferancová
FOTO: archív SOŠ

FOTO: archív NŠ NR

FOTO: archív ŠZŠ
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FOTO: archív nemocnice

Športový klub Hnúšťa a okolie bol založený 30.6.1 921 .
Pri príležitosti krásneho výročia futbalu v meste sa v
Hnúšti usporiadala trojdňová slávnosť. V piatok sa kona
la v miestnom kultúrnom dome slávnostná schôdza klu
bu, v sobotu sa po majstrovskom zápase hralo aj exhi
bičné stretnutie proti legendám Slovana Bratislava a v
nedeľu bol na programe turnaj detí. Z hnúšťanskej futba
lovej l iahne vyšlo niekoľko hráčov, ktorí sa presadil i aj na
vyššej úrovni. Azda najznámejším z nich bol Vladimír
Hrivnák, obranca Slovana Bratislava, ktorý vo finále Po
hára víťazov pohárov proti Barcelone strel i l jeden z troch
gólov belasých. Ďalšími skvelými futbal istami s hnúšťan
skými koreňmi boli František Koronczi, Ľubomír Gaštan,
či najnovšie Júl ius Szőke mladší. Pri príležitosti výročia
futbalový klub ocenil bývalých funkcionárov, trénerov, či
hráčov, ktorí sa za uplynulé desaťročia podieľal i na cho
de klubu. Ocenenie dostal i aj mladé talenty klubu. Sú
časťou osláv 1 00 rokov futbalu v meste Hnúšťa bol aj
exhibičný zápas starých pánov. Starí páni Hnúšťa – Old

Ako zaujímavo sa dá prežiť horúca letná sobota. . . V zá
hrade v rimavskosobotskom klube záujmovej činnosti
usporiadali maratón v hačkovaní aj pletení. Štvorčeky
dali dokopy a hotové deky a prikrývky odovzdali do do
movov dôchodcov a detských domovov. Krása akcia, na
ktorej sme samozrejme nechýbali . Mária Zdechovanová
a Evka Fašangová sa už teraz tešia na ďalší ročník a sú
presvedčené, že sa ku nim pridáte.
Po dlhej prestávke sme sa opäť ocitl i na zábavných
športových hrách v Rimavskej Sobote. Napriek tomu, že
sme sa dlho nestretávali , v šikovnosti sme nezaostal i .
Vyskúšali sme si kop loptou na bránku, hod pokrievkou
do diaľky, hod loptičkou na cieľ, zhadzovanie pyramídy či
zhadzovanie kolkov. Súťažilo 7 družstiev klubov JDSky
z rimavskosobotského okresu. Hnúšťanský klub repre
zentovali : Mária Zdechovanová, Evka Fašangová, Hanka
Michalidesová. Vierka Ferancová a Dušan Štugner. Patrí

Senior klub informuje

1 00 rokov futbalu v Hnúšti
Boys Slovan Bratislava. Diváci si prišl i na svoje, do sietí
padlo aj napriek skrátenému hraciemu času takmer 20
gólov. Po nerozhodnom výsledku prišiel na rad penaltový
rozstrel. V ňom boli úspešnejší hostia. Po dvoch 30mi
nútových polčasoch bol stav 4:4. Jedenástkový rozstrel
vyhral Slovan 5:4. Po zápase nasledovalo fotenie fanú
šikov s futbalovými priaznivcami nielen s domácimi oby
vateľmi. V drese Slovana sa predstavil i známe mená,
medzi nimi Stanislav Fišan, Vladimír Kinder, Ladislav
Mészároš, Vladimír Kinier, Miloš Glonek či Jaroslav Tim
ko. Prítomný bol aj Dušan Tittel , ale pre zranenie nena
stúpil . Slávnostný víkend bol počas sobotného dopolud
nia obohatený aj detskými atrakciami a programom pre
deti a v nedeľu sa ukončil turnajom prípravkárov za
účasti šiestich tímov. Ďakujeme organizátorom za
prípravu osláv a všetkých sprievodných akcií a futbalu v
Hnúšti želáme ešte ďalších minimálne 1 00 rokov
úspešného pôsobenia v našom meste.

Mgr. Marián Petrok, manager klubu

im veľká vďaka, veď získali 1 .miesto! Ďakujem, že aj v
takomto veku stále reprezentujete nielen náš klub, ale i
mesto Hnúšťa.

Mária Zdechovanová, predsedkyňa

FOTO: archív M.Z.

FOTO: archív M.P.



Hnúšťanský hlas 4/2021 , strana 1 9

Futbalový klub Iskra Hnúšťa organizoval tretí ročník fut
balového kempu pre mladých futbal istov. Kempu sa
zúčastni lo 52 chlapcov a tri dievčatá vo veku od 5 do 1 2
rokov. Pre deti bol počas celého týždňa pripravený boha
tý športový program, ktorý deti zvládl i na výbornú. Malým
oživením boli v stredu popoludní futbalové zábavné
atrakcie a tak, ako aj minulý rok, bola i noc na štadióne.
Niektorí si ju uži l i v stanoch a niektorí nocovali v šatniach

v silnej konkurencii a dosiahl i úžasné umiestnenia: zlato,
a teda 1 . miesto v kategóri i DAN junior vybojovali Ivanka
Kyseľová a Peťka Porubiaková v kategóri i K1 junior,
bronz ziskali sestry Tamarka a Timejka Morové a v kate
góri i para poomsae vybojoval bronz i Tomi Mravec. V ka
tegóri i family pair sme mali nasadené favoritky Timku a
Tamarku, ktoré v páre získali skvelé 3. miesto. Zo srdca
všetkým gratulujeme k skvelým umiestneniam a ďaku
jeme za vynikajúcu reprezentáciu, kde sme ako klub ob
sadil i spomedzi 63 zúčastnených klubov 4. miesto.

Mgr. Ivana Kyseľová

Taekwondisti žnú úspechy i v ďalekej Kórei
V dňoch 3.5.9.2021 sa v Kórei,
ktorá je kolískou tradičného bojo

vého umenia Taekwondo, ko
nala medzinárodná online sú
ťaž v poomsae s názvom

International Poomsae Cham
pionship Online Kórea, na kto

rej sa zúčastni l i pretekári zo 63
krajín. Naše mestečko Hnúšťa a

Slovensko reprezentovali 4 pretekári, ktorí svojimi zosta
vami poomsae vybojovali cenné kovy. Opäť sa nestrati l i

Úspešný tretí ročník letného futbalového kempu
na žinienkách. Záver týždňa už tradične patri l vyhodno
teniu úspešného týždňa. Zodpovednú prácu odviedl i
všetci tréneri, ktorí celý týždeň deti zdokonaľovali vo
futbalových zručnostiach a herných činnostiach. Sme
radi, že kemp sa nám pomaličky rozrastá a detičiek
pribúda. Poďakovanie patrí rodičom a podporovateľom
tejto úžasnej akcie.

Mgr. Marián Petrok, manager klubu

4.septembra 2021 sa v Trnave konalo 1 . kolo Open ligy v
Kickboxe, ktoré z poverenia SZKB usporiadal domáci
klub CBŠ Trnava a Raptors Trnava. Na tomto kole sa
odprezentovalo 1 41 pretekárov z 22 klubov Slovenska
bojujúcich v 243 štartoch v ringu a na dvoch tatami.
Kickbox Leon Hnúšťa zastupoval Juraj Hrivnák, ktorý bo
xoval v jeho osvedčenom štýle K1 do 71 kg. Umiestni l sa
na 1 . mieste a potvrdi l , že zápasy v boxerskom ringu mu
vyhovujú. Touto cestou mu srdečne gratulujeme ku zlatej
medaile a ďakujeme mestu Hnúšťa za vytvorenie kva
l itných podmienok pre tréning Kickboxu v športovej hale.

Jozef Vranec

Do Hnúšte putuje ďalšie zlato

FOTO: 2x archív M.P.

FOTO: 2x archív J.V.
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Priestor prístavby pred a po rekonštrukcii

Mesto významne investuje do obnovy kultúrneho domu. V minulom roku
sme žiaľ museli hasiť havari jnú situáciu strechy kinosály, ktorú sme zdedil i a
bolo treba okamžite konať. Podari lo sa, došlo k rýchlej a kompletnej výmene
krovu a krytiny, zároveň v kinosále pribudl i moderné podhľady a osvetlenie.
Kinosálu sme dali nanovo vymaľovať. V tomto roku pokračujeme rekon
štrukciou prístavby kultúrneho domu pre mestské podujatia, stužkové, plesy
či oslavy. Z prístavby vzniká pekný reprezentatívny priestor. Ide o komplex
nú obnovu vstupného vestibulu spolu s toaletami, schodišťom, vrchnej
chodby s barovým pultom, miestnosti pre catering a samotnej tanečnej sály.
Priestor bude kompletne vybavený novým nábytkom, na ktorý sa mesto
pokúša získať financie z grantových zdrojov. Okrem toho mesto pripravuje
projekt na rekonštrukciu a zateplenie fasády, peniaze chce rovnako mesto
získať z podporných programov ministerstiev.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Kultúrny dom prechádza rozsiahlou rekonštrukciou

Až do 30.1 1 . 2021 je v Knižnici prof. Štefana Pasiara sprístupnená výstava
najkrajších fotografií z 8. ročníka súťaže Malohont mojimi očami 2020.
Vernisáž a vyhlásenie autorov víťazných fotografií sa uskutočnilo v altánku
pri knižnici 26.8.2021 . Všetci ste srdečne vítaní.
V mesiacoch august a september 2021 hosti la knižnica vo svojich prie
storoch výstavu fotografií Záhorie  rozmanitá zem 2020. Návštevníci mali
možnosť spoznať tak najkrajšie miesta na Záhorí. Fotografickú súťaž
vyhlasuje oblastná organizácia cestovného ruchu (OOCR) Záhorie.




